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ʉ ɺ ʊ探讨化脓性甲沟炎的治疗。正确的处理和适当的用药可以使化脓性甲沟炎的症状得以控制，加快愈合，缩

短病程，减少病人痛苦。本研究从 2011 年 2 月至 2014 年 12 月，采用复方多粘菌素 B 软膏外用治疗手、足化脓性甲沟炎

患者 52 例，通过临床治疗效果观察，结果治疗组 52 例患者中多数患者临床上取得良好疗效。结果表明外用复方多粘菌素

B 软膏治疗化脓性甲沟炎，方法较简单，疗效确切，值得推广应用。

ʉῗ ʊ复方多粘菌素 B软膏；化脓性甲沟炎；疗效观察

ʉAbstractʊProper treatment and correct medication can control purulent paronychia symptoms,which help 

accelerating healing,shortening the course and reducing patients suffering.The study from February 2011to 

December 2014,which uses the compound polymyxin B ointment to treat 52cases of hands,and feet purulent 

paronychia. Through clinical observation of treatment,it turns out that the majority of the 52 patients achieved 

good clinical efficacy.The results show that the compound polymyxin B topical ointment for the treatment of 

purulent is effective and efficient.An easy way to use the ointment,which trends to wide application. 

ʉKey wordsʊcompound polymyxin B ointment; purulent paronychia; curative effect
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表 1：临床疗效比较
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